
ACTA DE LA SESSIÓ DE CARÀCTER ORDINARI DEL PLE DE DATA 29 DE SETEMBRE DE 2022.

A les 19:00 hores a l’edifici municipal del carrer Folch i Torres, número 102-105, prèviament habilitat a 
tal efecte, es reuneix el Ple Municipal per efectuar una sessió de caràcter ordinari de primera 
convocatòria. 

PRESIDEIX

Ignasi Simón Ortoll

ASSISTENTS

Maria del Mar Pedrerol i Villarroya
Fran Sánchez Castilla
Lourdes Maria Estéfano Orozco
David Morales Campos
Maria Lourdes Martín Montero
Felicita Romero Olivares
Albert Iglesias Boza
Marc Palet Rodríguez
Iban Martínez Asensio
Josep Nogués i Miras
Juana Maria Morata López
Susana Mesas Sánchez
Antonio Polo Lama
Josep Oriol Vera Brau 
Manel Busquets Mateu

La regidora Manuela Nieves Garrido Marín s’incorporà durant la sessió.

ACTUA COM A SECRETÀRIA

Gemma Navarro Medialdea, secretària accidental. 

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ

1.-  PRP2022/887 APROVACIO ACTES DEL 31-3-22 I 26-5-22 

Posada en consideració dels membres del Ple Municipal l’aprovació de les actes corresponents a 
les sessions efectuades el 31 de març de 2022 i el 26 de maig de 2022, es van aprovar per 
unanimitat dels regidors assistents (16 de 17).
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2.- PRP2022/835   DONAR COMPTE DELS DECRETS D'ALCALDIA   

Es donà compte al Ple dels Decrets d’Alcaldia emesos del dia 8 de juliol al 16 de setembre de 2022, 
que van del número 607 al 890.

En aquest punt s’incorpora la regidora Manoli Garrido.

3.- PRP2022/834   NOMENAMENT REPRESENTANT AL CONSELL FORMACIO 
PROFESSIONAL I OCUPACIO DEL VALLÈS ORIENTAL   

Es donà lectura al següent dictamen de la Comissió Informativa de Temes Sectorials:

“El 21 de Juliol de 2021, el Consell Comarcal del Vallès Oriental va aprovar la creació del Consell de 
la Formació Professional i l’Ocupació del Vallès Oriental i el seu Reglament orgànic, publicat el 18 
d’Octubre de 2021 en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona. El 18 de Novembre de 2021, 
s’ha fet la ressenya corresponent al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, d’ara en endavant el 
Reglament. 

El Consell de la Formació Professional i de l’Ocupació del Vallès Oriental és un òrgan de 
participació territorial de caràcter consultiu, informatiu i de proposta del Vallès Oriental, sent un 
Consell Sectorial de participació de caràcter permanent. 

El Consell Plenari de de la Formació Professional i l’Ocupació del Vallès Oriental està integrat, 
entre d’altres, per un representant de cadascun dels ajuntaments del Vallès Oriental. 

D’acord amb l’article 10 del Reglament, el nomenament i la substitució dels membres del Consell 
Plenari del Consell de la Formació Professional i l’Ocupació del Vallès Oriental que actuen com 
a representants ha de ser objecte d'acord exprés per part de les organitzacions corresponents, 
que haurà de ser degudament comunicat al Consell Comarcal del Vallès Oriental. 

A més, aquestes hauran de nomenar a una persona suplent. 

La durada màxima de l’acord de nomenament i suplència és de 4 anys, sens perjudici que pugui 
prorrogar-se mitjançant acord exprés que haurà de ser comunicat al Consell Comarcal del Vallès 
Oriental.

Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa de Temes Sectorials, es proposa al Ple 
l’adopció dels següents acords:

Primer.- Designar el senyor Marc Palet Rodríguez, com a representant de l’Ajuntament de Lliçà 
d’Amunt en el Consell Plenari de de la Formació Professional i l’Ocupació del Vallès Oriental i el 
senyor Fran Sánchez Castilla com a suplent. 

Segon.- Notificar aquest acord al Consell Comarcal del Vallès Oriental.”
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Oberta la deliberació el regidor Iban Martínez preguntà al regidor Marc Palet si tenia clar que havia 
d’anar a fer al Consell i si en volia formar part, la pregunta era molt senzilla perquè en el Ple anterior 
s’havia dit que el regidor Marc Palet seria un bon candidat i ara no sabien si el nomenaven a ell 
però després aniria sempre el suplent. 

El regidor Marc Palet contestà que entrava dins de les seves competències de regidor d’ocupació i 
aniria sobre la marxa.

Posada a votació la proposta va ser aprovada amb el vot favorable dels regidors dels grups 
municipals del PSC (9 de 9), de JUNTS PER LLIÇÀ (1 de 1) i de CIUTADANS (1 de 1), que 
constitueixen majoria absoluta legal. S’abstingueren de votar els regidors del grup municipal d’ERC 
(5 de 5) i d’EN COMU PODEM (1 de 1).

4.- PRP2022/837   RATIFICACIÓ DE LA MODIFICACIÓ D’ESTATUTS DEL CONSORCI BESÒS 
TORDERA

Es donà lectura al següent dictamen de la Comissió Informativa de Temes Sectorials:

“L’article 118 de la Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de règim jurídic del sector públic, defineix els 
consorcis com a entitats de dret públic, amb personalitat jurídica pròpia i diferenciada, creades 
per vàries administracions públiques o entitats integrants dels sector públic institucionals, entre 
sí o amb participació d’entitats privades, per al desenvolupament d’activitats d’interès comú a 
totes elles dins de l’àmbit de les seves competències.

L’article 120 disposa que els Estatuts de cada Consorci determinaran l’Administració Pública a 
la que estarà adscrit de conformitat amb el previst a l’esmentat article, establint criteris per a la 
seva adscripció en el seu apartat segon, ordenant-los per prioritat en la seva aplicació i, referits 
a la situació del primer dia de l’exercici pressupostari, el Consorci quedarà adscrit , en cada 
exercici pressupostari, i per tot aquest període, a l’administració pública que:

a) Disposi de la majoria de vots en els òrgans de govern
b) Tingui facultats per a nomenar o destituir a la majoria de membres dels òrgans executius.
c) Tingui facultats per nomenar o destituir a la majoria dels membres del personal directiu.
d) Disposi d’un major control sobre l’activitat del consorci degut a una normativa especial.
e) Tingui facultats per nomenar o destituir a la majoria de membres de l’òrgan de govern.
f) Financi en més del cinquanta per cent, en el seu defecte, en major mesura, l’activitat 
desenvolupada pel consorci, tenint en compte tant l’aportació del fons patrimonial com el 
finançament concedit cada any.
g) Ostenti el major percentatge de participació en el fons patrimonial.
h) Tingui major número d’habitants o extensió territorial depenent de si els fins definits en els 
estatuts estan orientats a la prestació de serveis a les persones o al desenvolupament 
d’actuacions sobre el territori.

Ara bé, el fet de que estigui adscrit a un ens local no implica que hi hagi dependència orgànica 
sobre el mateix, ja que el mateix article 120, en el seu apartat quart, preveu la possibilitat de 
modificar dita adscripció, de manera que qualsevol canvi d’adscripció a una administració 
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pública, sigui quina sigui la seva causa, 
comportarà la modificació dels Estatuts del Consorci en 

un termini no superior als sis mesos, comptats des de l’inici de l’exercici pressupostari següent 
a aquell en el que es va produir el canvi d’adscripció.

D’acord amb les regles d’adscripció establertes el Ministeri d’Hisenda i Administracions 
Públiques disposà que l’Administració d’adscripció del Consorci havia de ser l’Àrea 
Metropolitana de Barcelona -AMB-. La darrera modificació dels Estatuts del Consorci, aprovada 
per Junta General del 10 de desembre de 2014, publicat al BOPB el 18 de juliol de 2016, i 
ratificada pel ple de l’Ajuntament en data 26 de març de 2015 va establir, en el seu article 1.6, 
que estava adscrit a l’AMB.

El règim jurídic de l’adscripció dels consorcis està regulat per l’esmentat article 120.2. D’acord 
amb aquest règim, cap dels criteris de les lletres a) a g) és d’aplicació als ens públics consorciats. 
Per tant, només resulta aplicable l’últim criteri de la lletra h), segons el qual l’Administració 
d’adscripció ha de ser l’ens consorciat de major població o el de més territori, en funció que el 
servei o serveis prestats pel consorci siguin serveis a les persones o bé actuacions sobre el 
territori. 

El sanejament en alta d’aigües residuals és clarament un servei al territori entès com a sistema 
o sistemes de sanejament o aglomeració urbana, mentre que no té pas res a veure amb un 
servei a les persones, individualment considerades, com podria ser els de sanitat, educació o 
serveis socials. El caràcter nítidament territorial del servei públic de sanejament d’aigües 
residuals -a càrrec d’ens representatius de l’aglomeració urbana- es palesa tant a la Directiva 
91/271/CEE, de 21 de maig, com a la seva transposició pel Reial Decret-Llei 11/1995, de 28 de 
desembre sobre tractament d’aigües residuals urbanes, i l’esmentat Decret 130/2003, de 13 de 
maig, que aprova el Reglament català del servei públic de sanejament. No obstant, és partir del 
criteri poblacional que, erròniament, la Resolució de l’IGAE  d’1 de febrer de 2015 va establir 
que l’AMB havia de ser l’Administració d’adscripció i així es va incorporar en la darrera 
modificació dels Estatuts.

Doncs bé si, l’adscripció del Consorci s’ha de regir pel criteri d’ens consorciat amb major extensió 
territorial, en funció de la naturalesa territorial dels serveis de sanejament d’aigües residuals que 
presta, resulta que la superfície de l’AMB és de 636 km2, mentre que la superfície de la comarca 
del Vallès Oriental és de 734,96 km2. Per tant, en aplicació estricte de l’article 120.2 h) de la 
LRJSP, a qui correspon ser Administració d’adscripció del Consorci és al Consell Comarcal del 
Vallès Oriental i no a l’AMB.

Atès que la Resolució de l’IGAE és merament indicativa i que el que és legalment imperatiu és 
l’adscripció del Consorci a algun dels ens consorciats, res impedeix canviar l’Administració 
d’adscripció i adscriure el CBT al Consell Comarcal del Vallès Oriental, en aplicació dels criteris 
de l’article 120.2 de la LRJSP. A aquests efectes cal modificar els Estatuts, conforme que 
preveuen els articles 313 i 322 del Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals, aprovat 
per Decret 179/1995, de 13 de juny.

És procedent també modificar els Estatuts en altres aspectes. El més rellevant és el d’agrupar 
els ens consorciats en tres grups, segons el nivell d’actuació del Consorci. Grup A, format pels 
municipis als quals el CBT presta el servei de sanejament en alta d’aigües residuals o que tenen 
delegada la gestió del servei de clavegueram. Grup B, integrat pels municipis que participen en 
el Consorci a efectes coordinació. I Grup C, al qual passen a integrar-se les entitats 
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supramunicipals que també participen en el 
CBT amb finalitat de coordinació, concretament, el Consell Comarcal del 
Vallès Oriental, l’Àrea Metropolitana de Barcelona,  la Diputació de 

Barcelona i altres que en futur es poguessin consorciar amb aquesta mateixa finalitat. Aquesta 
diferent agrupació dels ens consorciats comporta la modificació de la integració dels òrgans de 
govern i la del vot ponderat els ens consorciats. Altres modificacions diverses tenen la finalitat 
d’actualització dels Estatuts.

Amb aquesta finalitat, la Junta General del Consorci Besòs Tordera en sessió ordinària 
celebrada el 22 de juny de 2022, ha adoptat l’acord d’aprovació inicial de la modificació dels 
seus Estatuts, per tal de modificar l’adscripció del Consorci de l’Àrea Metropolitana de Barcelona, 
al  Consell Comarcal del Vallès Oriental. Igualment aprofitant l’avinentesa es modifiquen altres 
aspectes com és el d’agrupar els ens consorciats en tres grups, segons el nivell d’actuació del 
Consorci. Aquesta diferent agrupació dels ens consorciats comporta la modificació de la 
integració dels òrgans de govern i la del vot ponderat els ens consorciats. Altres modificacions 
diverses tenen la finalitat d’actualització dels Estatuts, per adaptar-los a la normativa vigent o 
per adaptar-se al funcionament del propi Consorci.

Vist l’article 322 del Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, i els corresponents 
dels actuals Estatuts vigents.

Vist l’informe de Secretaria de data 19 de setembre de 2022.

Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa de Temes Sectorials, es proposa al Ple 
l’adopció dels següents ACORDS:

PRIMER.- RATIFICAR INICIALMENT l’expedient de modificació dels Estatuts del Consorci 
Besòs Tordera aprovat en sessió de Junta General del dia 22 de juny de 2022, d’acord amb el 
text que s’incorpora com a ANNEX al present acord, formant-ne part del mateix a tots els efectes 
legals.

SEGON.- SOTMETRE l’expedient a informació pública pel termini de trenta dies hàbils a efectes 
de presentació d’al·legacions i reclamacions, mitjançant la inserció d’un anunci al BOP de 
Barcelona, al DOGC i al tauler d’edictes de l’entitat.

TERCER.- DONAR AUDIÈNCIA, de forma simultània, als interessats i a les entitats que han 
exercit la iniciativa.

QUART.- CONSIDERAR definitivament aprovat l’expedient de ratificació de la modificació dels 
Estatuts del Consorci Besòs Tordera pel cas que durant el període d’informació pública no es 
presenti cap reclamació o suggeriment.

CINQUÈ.- FORMULAR encàrrec al Consorci Besòs Tordera per tal que, actuant en nom i 
representació d’aquesta entitat, es procedeixi a la publicació dels corresponents anuncis 
d’aprovació inicial i definitiva, formuli el tràmit d’audiència als interessats, així com procedeixi a 
la publicació íntegra el text de la modificació dels Estatuts, definitivament aprovada en el Butlletí 
Oficial de la Província als efectes que preveu l’article 70.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
Reguladora de les Bases de Règim Local.

SISÈ.- DONAR TRASLLAT del present acord al Consorci Besòs Tordera, als efectes escaients.”
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Posada a votació la proposta va ser aprovada per unanimitat dels regidors assistents (17 de 17) 
que constitueixen majoria absoluta legal.

5.- PRP2022/885   APROVACIO COMPTES GENERALS EXERCICI 2021   

Es donà lectura al següent dictamen de la Comissió Especial de Comptes:

“Els estats i comptes anuals de l’exercici pressupostari 2021 es van sotmetre a informe de la Comissió 
Especial de Comptes amb data 30 de maig de 2022.

Exposat el Compte General al públic, en el Butlletí Oficial de la Província del 7 de juny de 2022, pel 
període reglamentari, no s'ha presentat cap reclamació.

Com que s’han complert totes les tramitacions legals que determinen els articles del 208 al 212 del 
Text Refós de la Llei reguladora de les hisendes locals,

Vist el dictamen favorable de la Comissió Especial Comptes, es proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents ACORDS:

Primer. Aprovar els estats i comptes anuals de l’Ajuntament de Lliçà d’Amunt corresponents a 
l’exercici 2021.

Segon. Rendir els esmentats comptes a la Sindicatura de Comptes.”

Oberta la deliberació el senyor Alcalde explicà que al mes de juliol ja hi va haver un debat intens i 
si volien es podria tornar a fer. Els comptes eren el tancament comptable, una qüestió tècnica, 
d’obligació legal aprovar-los.

El regidor Iban Martínez manifestà que no entrarien al debat, i continuarien votant en contra. 

El regidor Antonio Polo contestà que no era obligatori aprovar-los i que ja havia exposat en l’anterior 
Ple perquè no votaria a favor, no li van agradar els pressupostos, no li van agradar les modificacions 
pressupostàries i no hi havia control per part de l’oposició. 

El regidor Oriol Vera digué que no veia com a seu el pressupost i en els comptes generals li havien 
faltat explicacions, per això votaria en contra.

El regidor Manel Busquets explicà que tècnicament els comptes estaven bé, però la sensació que 
tenia era que s’anava sobre la marxa i això no li agradava.

Posada a votació la proposta va ser aprovada amb el vot favorable dels regidors del grup municipal 
del PSC (9 de 9) que constitueixen majoria absoluta legal, i el vot en contra dels regidors dels grups 
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municipals d’ERC (5 de 5), d’EN COMU 
PODEM (1 de 1), de CIUTADANS (1 de 1) i de JUNTS PER LLIÇÀ (1 de 
1).

6.- AFERS URGENTS

No se n’han presentat

7.- MOCIONS

7.1.- PRP2022/897   MOCIO CONTRA OCUPACIO IL·LEGAL D'HABITATGES ALS MUNICIPIS 
DE CATALUNYA   

El regidor Fran Sánchez donà lectura al text següent:

“Catalunya és la comunitat autònoma amb més ocupacions il·legals d’habitatges. Segons les dades 
del Ministeri de l’Interior publicades el mes de gener de 2022, i que recullen els casos fins a setembre 
de 2021, l’ocupació il·legal d’habitatges a Catalunya suposa un 42% del total d’ocupacions a l’Estat 
espanyol: sobre un total de 13.389 casos, només a Catalunya n’hi ha 5.689 i, a la província de 
Barcelona, es concentren 4.229 ocupacions, la qual cosa significa un 74% del total català. I això són 
dades oficials que, segurament no recullen el total dels casos.

Els municipis, especialment els de la província de Barcelona, no som aliens a aquesta problemàtica. 
Els nostres convilatans en sofreixen les conseqüències, bé per haver-se vist privats d’un habitatge 
de la seva propietat a causa d’una ocupació il·legal, bé per patir situacions que trenquen la 
convivència i suposen riscos a la seguretat de les persones que conviuen en els barris o comunitats 
de veïns on es produeixen les ocupacions il·legals. Tampoc som aliens a la inseguretat que pateixen 
aquells que practiquen l’ocupació, ja que a l’augment d’ocupació d’habitatges s’hi suma una 
exponencial proliferació d’ocupacions de naus industrials o locals comercials incrementa la 
inseguretat dels mateixos ocupants, és contrària als usos del planejament i genera situacions 
d’infrahabitatge.

Malgrat els esforços de les policies autonòmica i local i de la resta de serveis municipals, les 
ocupacions s’estenen i es multipliquen per tot el territori, sense que s’hagin notat avenços en la lluita 
contra aquest problema molt greu després de la Instrucció 1/2020, de 15 de setembre, de la Fiscalia 
General de l’Estat, sobre criteris d’actuació per a la sol·licitud de mesures cautelars en els delictes 
de violació de domicili i usurpació de béns immobles, ni la Instrucció 6/2020, de la Secretaria de 
l’Estat de Seguretat per la qual s’estableix el Protocol d’actuació de les Forces i Cossos de Seguretat 
de l’Estat davant l’ocupació il·legal d’immobles.

No s’han dotat als Ajuntaments dels recursos econòmics adequats i suficients a la problemàtica 
existent– que som els que estem a primera fila i lluitant amb aquestes situacions – per aquelles 
persones que es troben en situació de vulnerabilitat en l’àmbit d’habitatge i exclusió econòmica-
social, amb la conseqüència directa que aquestes persones es veuen, en molts casos, abocades a 
ocupar un habitatge de manera il·lícita, havent fins i tot de satisfer pagaments per la mediació en 
l’obtenció de l’habitatge a màfies que es beneficien impunement del fenomen. Tots els municipis 
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compartim els problemes d’accés dels nostres 
veïns i veïnes a l’habitatge i hi destinem recursos a aquesta funció social, 
sovint més enllà de les nostres competències i possibilitats pressupostàries.

Els municipis som conscients del drama de moltes famílies que no poden accedir a un habitatge. 
Però les actuacions públiques per redreçar aquesta situació són incompatibles amb una situació que 
frega el descontrol i que implica que alguns s’arroguin el dret d’ocupar immobles aliens, menys 

encara quan aquests «alguns» són, de forma cada cop més habitual, autèntiques màfies que a través 
de la comissió del delicte, se n’aprofiten de persones i famílies vulnerables i que generen inseguretat 
i danys a les comunitats de veïns i veïnes. Davant d’aquest panorama, es fa necessari reivindicar 
des del món local mesures més efectives davant les ocupacions il·legals d’immobles, així com una 
major coresponsabilitat dels grans tenidors per garantir la funció social de l’habitatge que promou la 
Constitució.

Calen mesures legals, mesures judicials, millors instruments per a l’actuació policial i més recursos 
per lluitar amb més rigor contra els dèficits residencials a les nostres ciutats.

És per tot el que s’ha exposat, i amb l’objectiu de donar resposta a la demanda de la ciutadania, que 
es proposa al Ple de l’Ajuntament de Lliçà d’Amunt, l’adopció dels següents

ACORDS:

1.- Requerir a les entitats bancàries, fons immobiliaris i grans tenidors a cedir als ajuntaments o 
entitats sense ànim de lucre els habitatges buits dels quals disposen, que no hagin llogat o venut en 
un termini de tres mesos, a comptar des del requeriment de l’administració.

2.- Demanar a la Conselleria de Drets Socials de la Generalitat de Catalunya, on s’integra la 
Secretaria General d’Habitatge i Inclusió Social, que es doti anualment als Ajuntaments de recursos 
econòmics suficients per poder incrementar els ajuts a les persones vulnerables i, especialment, 
poder ampliar decididament el seu Parc d’Habitatge Social, mitjançant l’adquisició, reforma o 
rehabilitació d’habitatges per cobrir les necessitats d’aquelles persones que es trobin en situació 
d’exclusió residencial.

3.- Instar al Govern espanyol i als grups parlamentaris que iniciïn una reforma urgent de la normativa 
processal per tal de garantir i donar cobertura a l’actuació policial per a les desocupacions d’aquells 
immobles ocupats il·legalment, en el moment en què es tingui coneixement i constància de la 
comissió d’aquests delictes.

4.- Demanar al Consell del Poder Judicial que creï jutjats especials per als delictes d’ocupació a les 
demarcacions on s’acumulen més casos i creació de la figura del Fiscal especialitzat (que pot 
dependre del de delinqüència organitzada o del de delictes econòmics atès les vinculacions 
delinqüencials, amb els grups criminals, la tracta, el blanqueig, etc.).

5.- Que el Departament d'Interior de la Generalitat, juntament amb la resta de forces i cossos de 
seguretat de l'Estat, elaborin amb urgència un Pla Especial de Seguretat contra les màfies (grups i 
organitzacions criminals) que trafiquen amb persones i amb les usurpacions d’immobles, etc.

6.- Instar al Govern d’Espanya i als grups parlamentaris que iniciïn una reforma urgent de la normativa 
penal per tal de clarificar la tipificació dels delictes de violació de domicili i d’usurpació de la propietat, 
pel que fa als actes emprats per a l’assoliment de la majoria de les ocupacions (força i danys a portes 
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i panys, trencament de finestres, accés per 
balcons, teulades o finestres; butrons, etc.) incrementant la penalitat actual 
d’aquests delictes en els seus tipus bàsics i, en especial, introduint un agreujant en cas que la finalitat 
del delicte sigui el lucre en la cessió de l’ús d’immobles sense títol habilitant i es faci en perjudici de 
famílies en situació de vulnerabilitat, fent responsables als autors d’indemnitzar el dany i perjudici 
causat a la propietat i als ocupants en qualsevol cas.

7.- Donar trasllat dels presents acords per al seu coneixement i amb el màxim de respecte a les 
institucions implicades, als grups polítics del Congrés dels Diputats i del Parlament de Catalunya, als 
Departament d’Interior, Habitatge i millora urbana i Departament de Justícia de la Generalitat, a la 
Fiscalia General de l'Estat, al Consell General del Poder Judicial, al Ministeri de l'Interior de l'Estat 
espanyol i al Tribunal Superior de Justícia de Catalunya.”

Oberta la deliberació el regidor Fran Sánchez explicà que aquesta moció que era de la Federació de 
Municipis de Catalunya, anava en contra de l’ocupació il·legal d’habitatges, i entomava la visió de 
l’ocupació il·legal des d’una perspectiva diferent a la que s’havia fet fins aquells moments. Fins ara o be 
es criminalitzava l’ocupació, o bé s’orientava l’ocupació com una solució viable, la Moció ho veia diferent, 
no la criminalitzava, tenia una mirada de solució a la situació de moltes famílies que es veien abocades 
a ocupar com a fórmula de solució al problema habitacional. De fet a Lliçà d’Amunt la gent que acudia 
a serveis socials ocupava perquè no tenia més remei tot i que no era el que desitjava. Manifestà que 
presentaven la moció perquè pensaven que els esforços de les administracions eren pocs i l’Ajuntament 
no tenia capacitat per solucionar-ho, no podia dir al ciutadà que no li caldria ocupar. La Mesa 
d’emergència no estava funcionant, en els últims 10 anys només havia donat 2 pisos, i això era una 
vergonya que abocava a la  il·legalitat sense més remei. Els ajuts directes a l’habitatge tampoc estaven 
arribant.  Afirmà que les pròpies administracions públiques abocaven a les famílies a ocupar il·legalment 
i això després tenia difícil solució perquè la seva situació no es podria regularitzar. 

Finalitzà dient que l’ocupació il·legal no era la solució al problema habitacional, a Lliçà d’Amunt de tots 
els casos que es coneixien els ocupants havien comprat la clau a una màfia, i això no es podia consentir, 
no es podia tolerar que hi hagués gent que s’enriquís a costa de la pobresa d’altra gent. 

El regidor Iban Martínez manifestà que aquesta moció era de la Federació de Municipis però a la 
comarca l’estava presentant bàsicament el PSC. Hi havia alguns aspectes que eren desitjables però hi 
havia altres actuacions que no es reflectien. Alguns municipis demanaven esmenar la moció introduint 
el major gran tenidor que era el SAREB. Malgrat podien estar a favor, i de fet ho estaven en algunes de 
les demandes d’aquesta moció, entenien que era una moció de base populista que barrejava coses i 
que no estava enfocada com ho hauria d’estar. Defensaven que calia ampliar els recursos municipals 
per a treballar l’emergència habitacional i l’ampliació del parc públic d’habitatge, i creien que com a 
societat no ens podíem permetre fer demagògia en una temàtica tan important com és el dret a 
l’habitatge, i això era el que pretén aquesta moció.  Així mateix, continuà dient, que no es podien oblidar 
que la competència exclusiva en aquesta matèria era de l’estat espanyol, que tenia en les seves mans 
la possibilitat de regular el sistema judicial i d’obligar, per exemple, als grans tenidors d’oferir un lloguer 
social alternatiu al desnonament en casos de vulnerabilitat, o també com a propietaris de la SAREB.  
Posà com exemples de coses que hauria de fer el govern PSOE-PODEMOS, i no feia, el punt de la 
moció que demanava als bancs i grans tenidors posar a disposició els pisos estava molt bé, però en 
dades reals això era molt poca cosa atès que qui tenia la majoria dels pisos era la SAREB i per tant 
estava 100% en mans del govern espanyol. 
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Explicà que l’enfocament que plantejava la moció 
era contrari a com s’hauria de resoldre d’arrel la problemàtica de l’ocupació, ja 
que aquesta acabava sent la única opció que els hi quedava a desenes de famílies davant una situació 
desesperada: la de no tenir casa. El PSC plantejava una resposta policial i judicial, quan en realitat 
hauria de ser social. Calia diferenciar entre els ocupants econòmics i les màfies delinqüencials que 
utilitzaven l’ocupació per a fer la seva activitat delictiva. Els primers, que eren la gran majoria, eren 
famílies que no tenien cap altra opció, que havien quedat abandonats pel sistema i no podien accedir a 
un habitatge, i que ocupaven majoritàriament en habitatges de grans tenidors, en especial propietat de 
bancs, fons voltors i  la SAREB. Els segons fomentaven activitats delictives, com 

els qui canviaven els panys de tot un edifici i després venien les claus a ocupants que tenien necessitats 
econòmiques, aquests no només perjudicaven a la societat i provocaven greus problemes de seguretat 
i de convivència, sinó que acabaven extorsionant als mateixos ocupants econòmics que es 
transformaven a la seva vegada en víctimes del mafiós.

En aquest sentit des del Govern de Catalunya s’han realitzat diverses mesures que sí van en la línia de 
transformar:

- llei de control de preus del lloguer que ha de permetre millorar l’accés a l’habitatge a un preu més 
accessible i que en el seu primer any d’aplicació ja ha donat els seus fruits

- llei stop desnonaments per forçar solucions de lloguer social enfront de situacions d’emergència 
habitacional i d’ocupació amb persones vulnerables. 

- La demanda que els pisos de la SAREB siguin cedits (a Generalitat i municipis) per tal de poder ampliar 
els parcs públics i reduir les llistes de les meses d’emergència.

- També la creació d’una comissió interdepartamental sobre desnonaments per coordinar tota l’acció 
respecte a aquest fet tan complex amb l’objectiu de millorar tot el procés previ, de coordinació dels 
diferents serveis que hi intervenen per donar una millor resposta a les famílies i sobretot atendre les 
seves necessitats i trobar solucions a les situacions de vulnerabilitat.

Finalitzà dient que, tal i com constava a l’Acta del Ple del dia 25 de març de 2021, durant el debat de la 
Moció presentada pel grup municipal de Ciutadans, el regidor Fran Sánchez digué que ” aquesta moció 
connectava amb les preocupacions de la ciutadania, però Lliçà d’Amunt no era un municipi amb 
problemes d’aquest tipus, a la Moció trobava a faltar els grans tenidors que eren ens que salvaven els 
bancs de no haver de posar bens al seu nom. Estava d’acord amb el que s’havia dit anteriorment, s’havia 
de treballar perquè l’habitatge fos accessible. Actualment hi havia a Lliçà d’Amunt 33 indrets identificats 
com a ocupats, i tots eren de gran tenidors, segons llistat dels que disposaven els bancs no tenien cap 
propietat a Lliçà d’Amunt per donar al fons social. Digué que, en relació al punt 9, estaria d’acord però 
l’ampliaria, la Mesa d’emergència no donava solucions perquè es nodria dels bancs i aquests ja s’havien 
ocupat de no ser propietaris d’habitatges. Finalitzà dient que del punt 1 al 5 ja s’estava portant a terme 
a Lliçà d’Amunt, i del punt 6 en endavant encara que es fessin, la manera d’esquivar dels bancs era 
brillant. La moció donava poques solucions, i era evident que la propietat privada de petits estalviadors 
s’havia de protegir.”, i el grup del PSC va votar en contra.

És per això que les diferències d’aquesta moció amb la de l’any 2021 faran que el seu grup s’abstingui 
de votar.

El regidor Fran Sánchez contestà que continuava pensant el mateix que havia dit l’any 2021, el que es 
volia expressar amb aquesta moció és que la situació d’ocupació no era bona per l’ocupant i el principal 
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problema que tenia actualment no era amb el 
banc. Estava d’acord amb incorporar a la SAREB, qualsevol gran tenidor que 
provoqui a algú a delinquir hauria d’estar a la llista. L’ocupació havia canvia la fórmula i actualment gent 
que ocupava perquè no tenia altra manera d’accedir a l’habitatge optava per comprar claus d’un 
habitatge per 1200 euros, i començava una situació d’irregularitat que si els Ajuntaments tinguessin una 
altra situació podrien ajudar a que la persona que entrés a un habitatge il·legalment se li pogués explicar 
que la situació no passa per una ocupació il·legal i que les administracions, inclosos els Ajuntament, li 
puguin solucionar el seu problema d’accés a l’habitatge.

El regidor Iban Martinez manifestà que estava clar l’ocupació no era la solució, però quan s’està al carrer 
l’ocupació era el menor problema i sobretot si l’habitatge era d’un banc. Repetí que s’abstindrien de 
votar perquè tot i que incorporava millores a la moció del mes de març l’enfoc no era el correcte, hi havia 
lleis aprovades pel Parlament que estaven aturades.

El regidor Antonio Polo explicà que el primer que havia de dir era que encara que es presenti com una 
moció de la Federació de Municipis de Catalunya, aquesta no havia estat aprovada per consens. El seu 
espai polític havia votat en contra. Aquesta moció es tractava d'una moció que ja havien vist més 
vegades, però impulsades pel PP o per VOX al Congrés dels Diputats, aquí era el Partit Socialista qui 
la presentava, curiosament, i que situaven exclusivament les ocupacions com un tema de seguretat i 
ordre públic.

La realitat era que les dades eren evidents i desmentien les mentides de la dreta. Segons el darrer 
informe de l'Observatori DESC (Observatori en defensa dels drets econòmics, socials, culturals i 
ambientals), a Catalunya el 60% de les ocupacions es produïen en pisos que estaven a les mans dels 
bancs, prop del 18% era de grans tenidors i tan sols el 10% el patien propietaris particulars. No es podia 
atiar la por dels petits propietaris per justificar reformes de les quals només se'n beneficiarien els bancs 
i els fons voltor. Podia afirmar que no hi havia cap problema normatiu amb les ocupacions i així ho havia 
manifestat la Comissió de Defensa del Col·legi d'Advocats de Barcelona. La legislació vigent preveia la 
possibilitat de fer un desallotjament cautelar abans del judici quan l'ocupació generés molèsties als veïns 
i les veïnes o hi haguessin activitats delinqüencials associades. D'altra banda, la jurisprudència permetia 
fer desallotjaments exprés durant les primeres 72 hores quan hi hagués denúncia del propietari i un 
testimoni que acredités que acabaven d'entrar a casa seva.

D'altra banda, quan es parlava d'ocupacions, calia diferenciar entre delinqüencial i de famílies 
vulnerables. La lluita contra les màfies i les ocupacions delictives era imprescindible i havien de ser 
contundents, però el que no es podia fer era permetre o contribuir a criminalitzar les famílies en situació 
de vulnerabilitat que vivien ocupant (majoritàriament en pisos buits de grans tenidors) perquè no tenien 
una altra alternativa habitacional. Famílies que en molts casos eren víctimes de les mateixes màfies, i 
que ara podrien ser víctimes d'aquesta nova moció-campanya electoral del Partit Socialista de Lliça.

Els desnonaments augmentaven cada dia, el preu del lloguer resultava absolutament inassumible per 
gran part de les persones treballadores, i l'accés a l'habitatge s'estava convertint en una quimera. Per 
això, el gran problema no era penal, el problema era social. En definitiva aquesta problemàtica, no se 
solucionaria amb més multes ni més jutjats, només se solucionarà amb una aposta decidida per la 
intervenció pública al mercat de l'habitatge, evitant així que l'especulació acabi amb un dels drets bàsics 
de qualsevol persona, que és l'accés a un habitatge digne.
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El que acabaria amb les màfies era per una banda 
la investigació i l'actuació policial/judicial contra elles (que sovint no era senzilla 
perquè en molts casos no hi havia denúncia) i de l'altra treballar per garantir el dret a l'habitatge i la 
mobilització dels pisos buits.

En la Moció no es trobava ni una sola paraula que digués com evitar l’expulsió de persones vulnerables 
en un context agreujat per la crisi econòmica i social.

La moció també ometia l’obligació legal dels grans propietaris d’oferir un lloguer social a famílies 
vulnerables, un deure existent gràcies a la pressió exercida pels moviments pel dret a l’habitatge de 
Catalunya.

Finalitzà dient que el que li sorprenia més era veure que qui presentava aquesta moció era el Partit 
Socialista, i la manera tan ràpida de canviar de discurs que tenia.

El regidor Oriol Vera explicà que havia vist a les notícies que el PSOE volia desallotjar els habitatges en 
48 hores i després havia rebut aquesta moció que era diferent a la que havia presentat el seu grup que 
anava més enllà. Estava d’acord amb la moció atès que era un problema que sempre havia existit. 
Manifestà que votaria a favor, encara que quedaria en res com altres mocions que s’aprovaven.

El regidor Manel Busquets digué que la moció no tenia res a veure amb el que s’havia explicat, per 
entendre tot cal diferenciar a nivell penal si hi ha o no violència o intimidació i diferenciar si hi ha violació 
de  domicili , que era quan el propietari utilitzava, per exemple primer habitatge, o usurpació de domicili 
que era quan no s’utilitzava. El codi penal protegia al propietari enfront qui ocupava. Pel que feia a nivell 
moral calia diferenciar entre una ocupació per treure profit econòmic o lucre i una ocupació per 
necessitat. Continuà dient que l’ocupació il·legal era un problema social per resoldre i que la solució 
passava per creure en la problemàtica i posar solucions. Abans de sancionar s’havien de donar 
solucions sempre respectant la situació dels propietaris. Aquesta moció s’hagués pogut consensuar i si 
s’hagués treballat s’hagués pogut arribar a acords, però no ha interessat a l’equip de govern i això era 
preocupant. Atès que no es veia representat en la moció hi votaria en contra.

Posada a votació la moció va ser aprovada amb el vot favorable dels regidors dels grups municipals del 
PSC (9 de 9) i de CIUTADANS (1 de 1), que constitueixen majoria absoluta legal, i el vot en contra dels 
regidors del grup municipal d’EN COMU PODEM (1 de 1) i de JUNTS PER LLIÇÀ (1 de 1). S’abstingué 
de votar el regidor del grup municipal ’ERC (5 de 5).

8.- PRECS I PREGUNTES

8.1.- PREGUNTES PRESENTADES PEL GRUP MUNICIPAL D’ESQUERRA REPUBLICANA DE 
CATALUNYA

1. El passat mes de març el regidor de Mobilitat, durant el debat sobre el canvi de sentit dels carrers 
propers al Centre Cívic i Piscines de Ca l’Artigues, va dir obertament que hi ha un informe tècnic i un 
informe policial que justificaven el canvi. El mateix dia del ple es va entrar una instància demanant 
aquesta informació. Avui, 6 mesos més tard, tenim un document policial (que no és un informe però que 
acceptarem com a tal) però no tenim l’informe de mobilitat justificant la proposta.
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a) Existeix l’informe?

Resposta.- El regidor Albert Iglesias contestà que sí que existia i que ell pensava que amb la resposta 
d ela instància del dia 12 de maig s’havia adjuntat i avui havia vist que no era així. El regidor Iban 
Martínez li digué que la data de la signatura de l’informe tècnic és posterior al dia del Ple  de març, 
Contestant el regidor Albert Iglesias amb l’ordre cronològic de com havien anat els fets. 

El regidor Iban Martínez manifestà que la qüestió era que el dia del Ple de març el regidor Albert Iglesias 
havia dit que hi havia un informe, se li demana una còpia i adia d’avui encara no l’havia rebut. Al juliol ja 
es podria haver mirat què havia passat, però s’havia de venir a un Ple perquè es contesti. 

8.2.- PREGUNTES PRESENTADES PEL GRUP MUNICIPAL DE LLIÇÀ D’AMUNT EN COMÚ 
PODEM

PRIMERA:

El objetivo de la democracia representativa, es que las diferentes visiones y sensibilidades queden 
representadas en instituciones públicas como es este pleno municipal, para poder incorporar diferentes 
puntos de vista sobre los asuntos públicos. La trayectoria de En Comú Podem, en los diferentes niveles 
institucionales, está caracterizada por intentar defender la mirada feminista, la justicia social, los 
derechos de los y las trabajadoras, y la protección medioambiental en todos aquellos asuntos que se 
ponen sobre la mesa. El gobierno central está integrando muchas de nuestras propuestas, ya que, entre 
otras cosas, la emergencia climática y ahora también social, así lo requiere. La crisis climática que 
diferentes organizaciones venimos anunciando desde hace muchos años, ya está aquí, y es 
imprescindible hacer todo lo que esté en nuestra mano para contener sus devastadores efectos. Aunque 
es responsabilidad de toda la sociedad cuidar nuestro medio ambiente, hay muchas personas que tienen 
la sensación de que la incidencia individual en el ecosistema, aunque es importante, es mínima. La 
incidencia real la tenemos nosotros, los y las servidoras de lo público. Los grandes acuerdos a los que 
se llegan en cumbres internacionales sobre la emergencia climática no verán nunca la luz, si los cambios 
no empiezan a nivel municipal, autonómico y estatal. En Lliçà d’Amunt En Comú Podem, estamos 
sentados en este pleno para no dejar nunca de señalar las mejoras que se podrían hacer a nivel 
municipal, para contribuir a que estos objetivos mundiales de sostenibilidad que tantos titulares y 
consensos generan, se materialicen. Cuando empresas como Monsanto devastan el Amazonas, todos 
nos escandalizamos, pero poco podemos hacer desde este municipio del Vallès Oriental… pero cuando 
los bosques de nuestro municipio son talados sin ningún tipo de control, éste gobierno municipal SÍ 
TIENE INCIDENCIA y capacidad de revertir estos sucesos. Las acciones y omisiones en materia 
ejecutiva y de fiscalización de las actuaciones de terceros en nuestro municipio, son responsabilidad 
directa de este equipo de gobierno. Por ello, formulamos las siguientes preguntas:

a) ¿Cree este ayuntamiento en su capacidad para paliar los efectos de la crisis climática? 

b) ¿Es consciente este ayuntamiento del papel fundamental que supone nuestro bosque para nuestro 
territorio, el cinturón verde del que formamos parte, para la absorción de dióxido de carbono del 
Barcelonés?

c) ¿Seremos capaces de llegar a acuerdos que protejan las vidas de nuestros vecinos y vecinas a 
largo plazo?

Per descarregar una còpia d’aquest document  consulti la següent pàgina web

Codi Segur de Validació baa4ad18782f4a82b78126707d4055eb001

Url de validació https://seuelectronica.llicamunt.cat/Validador

Metadades Classificador:Acta  -     Origen: Origen administració    Estat d'elaboració: Original

S
ig

n
at

u
ra

 1
 d

e 
2

G
em

m
a 

N
av

ar
ro

 M
ed

ia
ld

ea
27

/0
1/

20
23

S
ec

re
tà

ri
a

S
ig

n
at

u
ra

 2
 d

e 
2

Ig
n

as
i S

im
o

n
 O

rt
o

ll
27

/0
1/

20
23

A
lc

al
d

e

https://seuelectronica.llicamunt.cat/Validador


Resposta.- La regidora Mariona Pedrerol en primer lloc posà en valor la 
trajectòria del grup municipal Lliçà d’Amunt En Comú Podem i agraí la seva feina. En relació a les 
preguntes formulades contestà que veia que compartien la preocupació del repte climàtic però que 
específicament manifestaven preocupació i per l’actuació de tala forestal en boscos del municipi que 
s’estaven portant a terme des de feia uns mesos. Abans de contestar a les preguntes calia fer unes 
consideracions prèvies:

1.- En relació a la legalitat dels aprofitament forestals que s’havien fet a les finques de Can Cuscó i de 
Palaudàries, l’Ajuntament no tenia competències en la gestió forestal de boscos privats, l’Ajuntament sí 
que havia comprovat que les dues actuacions comptaven amb un Pla Tècnic de Gestió i Millora Forestal 
aprovats pel Centre de la Propietat Forestal que era una entitat pública especialitzada en la gestió dels 
boscos a Catalunya que garantia que es respectessin els criteri de la gestió forestal sostenible. 
L’execució dels Plans era supervisada per tècnics d’aquesta entitat per evitar que les empreses forestals 

fessin una gestió incorrecta. Des de l’Ajuntament s’havia comprovat que efectivament es fes aquesta 
supervisió i s’havien reclamat millores en una de les dues explotacions.

2.- En relació a la conveniència de la gestió forestal en la lluita contra el canvi climàtic, totes les fonts 
consultades apuntaven que la reducció del risc d’incendi i la lluita contra el canvi climàtic passava per fer 
una bona gestió forestal dels boscos de Catalunya, que havien crescut molt els darrers 50 anys. Això 
implicava la tala periòdica d’una part dels arbres, que anirien evolucionant en les properes dècades. En 
l’actualitat si no es feia res es tindrien boscos que contaminarien l’atmosfera i passarien de capturar 
carboni a emetre’l. Per difondre aquest coneixement i evitar confondre la desforestació massiva a la 
selva tropical amb la tal d’arbres a casa nostra, es va introduir informació al web municipal que es podia 
consultar lliurament. 

A continuació passà a contestar les preguntes:

a) L’Ajuntament podia actuar en reduir les emissions de gasos amb efecte hivernacle de manera directa 
en les seves instal·lacions i vehicles i estava treballant per aconseguir-ho: canvis realitzats en 
l’enllumenat, renovació de la flota de vehicles, projecte de caldera de biomassa per a 3 equipaments, 
millora de l’eficiència energètica d’equipaments, entre d’altres.

b) L’Ajuntament era conscient del paper fonamental dels boscos pel territori, però havien de tenir en 
compte que “nuestro bosque” no era nostre en realitat sinó que era majoritàriament de propietat privada 
i no s’hi podia actuar. Tanmateix, s’estimava que un 80% de la superfície forestal local comptava amb 
un Pla tècnic de Gestió i Millora Forestal, i això indicava que els propietaris forestals estaven sensibilitzats 
i la situació dels boscos milloraria en uns anys. 

c) Aquesta era una pregunta complexa i que requeria un debat per especificar de quins tipus de protecció 
es parlava i analitzar-ne cada tipus, però la resposta directa era que desitjava que sí i que esperava que 
fossin capaços de fer-ho. 

El regidor Antonio Polo manifestà que sabia que la competència no era de l’Ajuntament però s’havia 
informat i havia visitat el bosc de Palaudàries. Els boscos s’havien de gestionar, els permisos es basaven 
en lleis obsoletes que eren molt permissives, hi havia moltes coses que no s’estaven fent bé i els tècnics 
de l’Ajuntament estarien d’acord, com per exemple: a les pistes havien talat fins12 metres, els troncs 
estaven tirats secs al costat de les pistes, si es donava un tomb es podria comprovar, els permisos no 
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s’havien respectat, i davant d’això l’Ajuntament 
podria fer un informe al Departament d’Acció Climàtica instant a revocar el 
permís i obrir un expedient urbanístic per fer treballs que no s’ajusten al projecte.

La regidor Mariona Pedrerol contestà que s’havia fet, i a arrel d’aquest informe s’havien aturat accions 
que no eren correctes.

El regidor Antonio Polo digué que se’ls havia informat que no ho feien bé i se’ls hi havia donat un termini 
per solucionar-ho però ell demanava que s’incoés un expedient urbanístic si era voluntat de l’Ajuntament.

La regidora Mariona Pedrerol contestà que hi tornarien a anar.

SEGUNDA:

En el pleno municipal del pasado 31 de marzo, hacíamos la siguiente pregunta:

El pasado 18 de marzo, tuvo lugar la primera edición de los premios honoríficos que otorga el 
Ayuntamiento de Lliçà d’Amunt.

¿Qué órgano de gobierno los ha aprobado?
¿Dónde estaban las bases colgadas?
¿Quién conformaba el jurado?
¿Cuál ha sido la metodología empleada?

La contestación por parte del regidor de comunicación, fue una disculpa pública por no haber sometido 
la aprobación de dichos premios a este pleno municipal, que es quién tiene la competencia sobre este 
asunto. Pero, sin embargo, independientemente de esta disculpa y rectificación, seguimos sin tener la 
respuesta a la mayoría de las preguntas que hacíamos. Paralelamente a esta pregunta plenaria, 
presentamos una instancia pidiendo la información al respecto, cuya respuesta tampoco aclaraba 
nuestras preguntas.

- ¿Nos pueden responder a estas preguntas concretas que planteamos independientemente del 
asunto de competencias?

Resposta.- El regidor David Morales contestà que la Junta de Govern Local en sessió del dia 9 de març 
havia aprovat els criteris pels premis Licius, i l’equip de govern, a proposta de les diferents àrees va 
debatre els candidats, uns dies després va arribar la pandèmia i es va aturar tot. El document amb les 
bases no es va arribar a publicar l’any 2020 perquè es va cancel·lar tot per la pandèmia. El document 
amb els criteris no contemplava la creació d’un jurat com a tal, i va ser el propi equip de govern el que 
va atorgar el premi. La metodologia seguida va ser que les regidories, entitats i empreses van fer 
propostes i l’equip de govern va decidir.

El regidor Antonio Polo digué que els premis es donaven a candidats que proposava el PSC. 

TERCERA:

En el pasado pleno municipal del mes de Julio, en el punto de aprobación de las cuentas generales de 
2021, nuestro grupo municipal expuso su malestar por la no ejecución por parte del equipo de gobierno 
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del presupuesto destinado a la mejora de la red de 
aguas. No hubo debate, ya que según el Alcalde no tenía los números en la 
mano.

Justo un mes después, en el informa’t de este mes de septiembre, se publica un artículo sobre 
Inversiones de mejora en la red de agua, y la supuesta mejora que ha experimentado dicha red en estos 
últimos años.

- ¿Cree el equipo de gobierno socialista que la manera de responder a este grupo municipal es 
utilizando el informa’t?

Resposta.- El senyor Alcalde contestà que havia estat repassant el vídeo i en cap moment se li havia 
demanat aquesta informació ni ell l’havia ofert. Quan es va acabar el Ple, havia demanat a comptabilitat 
si s’havia gastat el pressupost, però com que eren obres de finals d’anys s’havien traspassat a l’exercici 
següent, s’havia fet estudi i s’havia publicat. 

El regidor Antonio Polo manifestà que l’article publicat a l’informa’t no era veritat, que l’equip de govern 
ho sabia, que passarien molts anys per a que l’esforç econòmic donés fruits, i no es podia enganyar a la 
gent. El servei no millorava, i si ho feia era perquè s’havien baixat les pressions per evitar rebentons. 

El senyor Alcalde contestà que no era cert, que les pressions no s’havien baixat, que si volia un debat 
sobre el tema es podia fer, però una altra vegada anava acusant de coses i ell no podia respondre perquè 
no tenia la informació. 

El regidor Antonio Polo conclogué dient que, resumint el que havien de fer era deixar d’utilitzar 
l’informa’t com un mitjà de propaganda en benefici de la majoria absoluta del partit socialista i 
recordar que era un butlletí públic pagat amb diner públic.

8.3.- PREGUNTES PRESENTADES PEL GRUP MUNICIPAL DE JUNTS PER LLIÇÀ

1.- Regidoria de Medi ambient

En el passat Ple, la regidora de Medi ambient, Mariona Pedrerol ens va comentar que algunes de 
les preguntes que formulàvem al Plenari no les podien respondre perquè el lletrat que gestiona les 
amonestacions i les sancions es trobava de vacances, aquests fets ens crea noves preguntes apart 
de les que varen quedar per respondre:

A.- Tota aquesta gestió només recau en una persona?

A.1. Ens està dient que els tècnic de medi ambient no són els que realitzen els informes, que 
posteriorment es converteixen en sancions?

A.2.- Els tècnics no tenen noció de quantes sancions s’imposen i a qui van destinades després de 
l’estudi previ de control pertinent?

Preguntes sense resposta al ple de juliol de 2022:
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2.- Quants dels propietaris de parcel·les buides 
han estat amonestats per no mantenir la parcel·la en condicions òptimes?

3.- Quantes d’aquestes amonestacions han estat per no desbrossar la parcel·la?

3.1- Quantes d’aquestes amonestacions han estat per parcel·les de particulars?

3.1.1.- Quin és l’import total d’aquestes amonestacions?

3.2. Quantes d’aquestes amonestacions han estat per parcel·les d’entitat bancàries?

3.2.1 Quin ha estat l’import d’aquestes amonestacions?

4.- Continuen havent-hi parcel·les de propietats bancàries que tot i les amonestacions, si les tenen, 
continuen sense estar desbrossades? A què es deu que passi aquest fet?

5.- Es tracta per igual als particular que a les entitats bancàries en referència al control de les seves 
propietats entenent aquestes com a parcel·les sense edificació?

Resposta.- La regidora Mariona Pedrerol contestà que s’havien obert 60 expedients sancionadors. 
Totes les amonestacions havien estat per no desbrossar la parcel·la o desbrossar-la irregularment. 
De les parcel·les sancionades, tres eren propietat de banc, quatre de societats financeres i similars 
i 53 de particulars. Explicà que l’import total de les sancions i multes imposades era de 3.850 euros, 
i calia dir que en la majoria de casos, les amonestacions havien anat adreçades a particular, als 
qual s’havien imposat sancions de 30 o 60 euros, segons el cas, atès que havien regularitzat la 
situació de la parcel·la després del primer requeriment de l’expedient sancionador. S’aplicava un 
import mínim equivalent a la despesa de tramitació de l’expedient, atès que la voluntat municipal 
no era recaptatòria sinó de neteja de l’entorn.  Continuà dient que eren molt poques les parcel·les 
de propietat bancària que quedaven sense desbrossar, si passava això la resposta de les entitats 
bancàries era que estaven ocupades il·legalment i no es podia actuar fins que es produís el 
llançament per via judicial, procediment que era lent.  

2.- Regidoria d’esports:

En el passat Ple, el regidor d’esports, Fran Sánchez, ens va dir a conseqüència de les preguntes 
realitzades per aquest grup municipal, que ens faria arribar l’informe on quedava palès els criteris 
de la nova proposta de subvenció per a la temporada 2022-23, que responia segons el seu criteri 
a  les preguntes 2, ,3, 4 i 6 que vàrem formular i que a continuació mantenim. 

Perquè no se’ns ha facilitat l’informe tal i com es va comprometre el regidor i quela regidoria 
d’esport ja tenia fet i era la base del criteri de les noves subvencions?

Preguntes sense resposta Ple de juliol:

2- Quin ha estat el criteri per escollir aquestes entitats esportives? En què s’ha basat la regidoria
d’esport per aplicar aquest criteri?

2.1 Una pregunta que ens fem sigui quin sigui el criteri que s’hagi aplicat és:
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Una esportista femenina no té el mateix dret a 
ser subvencionada amb aquest 10€, si l’objectiu és
potenciar l’esport femení? Aquest fet la regidoria no considera que es tracte d’una actuació 
discriminatòria i de greuge tant per la disciplina practicada com per l’esportista?

3- En l’escrit publicat als medis, també s’informa, que “ la Socialització de l’esport base amb els 
clubs esportius locals estableix un màxim d’equips a subvencionar” Quin serà el criteri que regirà 
aquest màxim?

4- També diu “l’Ajuntament ha fet una previsió i té un pressupost de més 100.000 euros per la
socialització de l’esport base per la temporada esportiva 2022-2023”

4.2 Quins són els valors i els criteris d’aquesta previsió? L’equip de govern ens pot fer arribar 
aquest estudi?

6- Aquesta subvenció va dirigida a qualsevol nen o nena que practica esport en una d’aquestes 
entitats o tan sols aquells o aquelles esportistes que practiquen l’esport a una de les entitats 
seleccionades per la regidoria i que a més estigui empadronat/ada al municipi.?

Resposta.- El regidor Fran Sanchez contestà que sí que havia donat resposta a totes les 
preguntes, però que no se l’havia entès i s’havia compromès a enviar els números, i avui mateix 
se li havien enviat.

I no havent-hi més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió, essent  les 20:55 hores, tot el que jo com a 
secretària certifico.
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Codi Segur de Validació baa4ad18782f4a82b78126707d4055eb001

Url de validació https://seuelectronica.llicamunt.cat/Validador

Metadades Classificador:Acta  -     Origen: Origen administració    Estat d'elaboració: Original
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